

ບົດຂ່າວ

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືລະດັບສູງ : ການສ້າງແຜນພື້ນຟູຄືນຈາກການລະບາດ ຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃຫ້ແກ່ ສປປ ລາວ

ໃນວັນທີ 15 ພະຈິກ 2021- ທີ່ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືລະດັບສູງ ກ່ຽວກັບການສ້າງແຜນພື້ນຟູຄືນຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃຫ້ແກ່ສປປລາວ ຊຶ່ງເປັນກອງປະຊຸມປິ່ນອ້ອມໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມໂຕະມິນລະດັບສູງຄັ້ງທີ 13 ທີ່ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ປະຈຳສປປ ລາວ; ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບກຽດເປັນປະທານຮ່ວມໂດຍ ທ່ານ ປອ ມະໂນທອງ ວົງໄຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ທ່ານນາງ ຊາຣາ ເຊເກນເນັສ, ຜູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈຳ ສປປ ລາວ.

ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວປະກອບມີຜູ້ຕາງໜ້າຈາກຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງຈາກພາກລັດ, ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ, ໜ່ວຍງານສະຫະປະຊາຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງອື່ນໆ.

ໃນການກ່າວເປີດຂອງທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ ໄດ້ເນັ້ນຢ້າເຖິງຄວາມຈຳເປັນ-ຮີບດ່ວນໃນການສ້າງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອບວຽກການພື້ນຟູຄືນຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ຢ່າງຮອບດ້ານເພື່ອແກ້ໄຂບັນດາຜົນກະທົບທີ່ແຜ່ລາມຢ່າງກວ້າງຂວາງຂອງການແຜ່ລະບາດຄັ້ງນີ້ເພື່ອໃຫ້ ສປປລາວ ສາມາດບັນລຸໄດ້ເປົ້າໝາຍຂອງການພັດທະນາທີ່ກຳນົດໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX ແລະເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງໃນປີ 2030.

ໃນປີ 2020, ຄະນະສະເພາະກິດຮ່ວມຫຼາຍຝ່າຍໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຂຶ້ນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໃນການກຳນົດຂໍ້ສະເໜີແນະເຂົ້າໃນຮ່າງສະບັບສຸດທ້າຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX ກ່ຽວກັບສິ່ງທ້າທາຍ ແລະ ຜົນກະທົບຂອງການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19. ໜຶ່ງປີຕໍ່ມາ, ຜົນກະທົບຂອງການແຜ່ລະບາດຍັງຄົງສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີສູງຂຶ້ນ ແລະ ຄະນະສະເພາະກິດຮ່ວມຫຼາຍຝ່າຍກໍ່ໄດ້ມີການເຕົ້າໂຮມກັນຄືນເພື່ອລາຍງານວຽກງານ ແລະ ກຳນົດຂົງເຂດ-ວຽກຈຸດສຸມທີ່ຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເປັນພິເສດ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດພື້ນຟູເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຄືນໄດ້ຢ່າງໄວວາ ໃນທ່າມກາງສະພາບການໃນປັດຈຸບັນ.

ຄະນະສະເພາະກິດຮ່ວມຫຼາຍຝ່າຍໄດ້ກຳນົດ 5 ຫົວຂໍ້ຕົ້ນຕໍດັ່ງນີ້: ຜົນກະທົບຂອງການລະບາດພະຍາດໂຄວິດ-19 ຕໍ່ 1) ການສະໜອງທຶນເພື່ອການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ; 2) ການຄ້າແລະພາກເອກະຊົນ, ຕ້ອງໂສ້ມູນຄ່າ ແລະ ການທ່ອງທ່ຽວ; 3) ການຈ້າງງານ; 4) ທຶນມະນຸດ ແລະ 5) ການເຕີບໂຕສີຂຽວ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຄວາມສ່ຽງ ພ້ອມທັງຄຳນຶງເຖິງຜົນກະທົບທາງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ເສດຖະກິດ ພ້ອມທັງຂໍ້ສະເໜີແນະກ່ຽວກັບວິທີໃນການຂ້າມຜ່ານບັນຫາເຫຼົ່ານີ້.

ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ ໄດ້ກ່າວຂອບໃຈຕໍ່ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ຄະນະສະເພາະກິດຮ່ວມຫຼາຍຝ່າຍ ໃນການສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອບວຽກງານດັ່ງກ່າວ ແລະ ສືບຕໍ່ເນັ້ນໜັກວ່າ ຂອບວຽກງານພື້ນຟູຄືນແມ່ນເອກະສານທີ່ສຳຄັນ ຊຶ່ງຈະຊ່ວຍເປັນທິດທາງ ແລະ ກຳນົດວິທີໃນການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນຂອງພວກເຮົາ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດບັນລຸການພື້ນຟູ ແລະ ສ້າງຄືນໃໝ່ໃຫ້ດີກວ່າເກົ່າໄດ້ໃນໄລຍະຂອງແຜນການ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX ທີ່ຍັງເຫຼືອໄປຈົນເຖິງປີ 2025.

ທ່ານ ນາງ ເຊເກນເນັສ, ຜູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ໄດ້ກ່າວຕື່ມວ່າສິ່ງທີ່ສຳຄັນແມ່ນຕ້ອງຮັບປະກັນໃຫ້ຂອບວຽກງານພື້ນຟູຄືນມີຄວາມເຊື່ອມໂຍງກັນເປັນຢ່າງດີ ພ້ອມທັງກຳນົດທິດທາງທີ່ມີຄວາມກົມກຽວກັນໃຫ້ແກ່ປະເທດ ໄປພ້ອມໆກັບຂອບວຽກຍຸດທະສາດອື່ນໆ ທີ່ຈະຊ່ວຍເປັນທິດໃນການພັດທະນາຂອງ ສປປ ລາວ ໃນ 5 ປີຕໍ່ໜ້າ, ລວມ

ທັງແຜນພັດທະນາ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX, ຍຸດທະສາດການສະໜອງທຶນສໍາລັບແຜນງານແຫ່ງຊາດ, ຍຸດທະສາດການຂ້າມຜ່ານອອກຈາກສະຖານະພາບດ້ອຍພັດທະນາ ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ສອດຄ່ອງ, ກົມກຽວ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄປໃນທິດທາງດຽວກັນ.

ນອກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກຕໍ່ມີອີກວ່າສໍາລັບຂອບວຽກການຟື້ນຟູຄົນນັ້ນ, ການເປີດປະເທດຄືນໃໝ່ຈະແມ່ນອົງປະກອບທີ່ສໍາຄັນຂອງການກ້າວໄປທາງໜ້າ. ການເຄື່ອນໄຫວເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ພຽງແຕ່ຈະຊ່ວຍປັບປຸງສຸຂະພາບ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່ທີ່ດີໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ, ແຕ່ຍັງປະກອບສ່ວນຕໍ່ການກັບຄືນສູ່ການຮຽນໃນໂຮງຮຽນຂອງເດັກນ້ອຍ, ການກັບຄືນໄປສູ່ສະພາບການດໍາລົງຊີວິດ, ການຈ້າງງານທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນ ແລະ ການຟື້ນຄືນທຸລະກິດຫ້າງຮ້ານຕ່າງໆ, ເສດຖະກິດ ແລະ ໂອກາດໃນການເລີ່ມຕົ້ນວາງແຜນໃຫ້ແກ່ການລົງທຶນທີ່ຈໍາເປັນອີກຄັ້ງໜຶ່ງໃນມື້ນີ້ ເພື່ອຮັກສາຄວາມຄືບໜ້າດ້ານການພັດທະນາທີ່ສໍາຄັນໃນອະນາຄົດ.

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນລະດັບສູງ ທີ່ຖືກຈັດຂຶ້ນເປັນປະຈໍາໃນທຸກໆ 5 ປີ ແມ່ນເວທີທີ່ສໍາຄັນສໍາລັບລັດຖະບານ ສປປ ລາວ, ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາເພື່ອປຶກສາຫາລື ແລະ ສະໜັບສະໜູນການວາງຂອບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນ ແລະ ຂະບວນການພັດທະນາແຫ່ງຊາດຂອງ ສປປ ລາວ.